

植物保护学报

第51卷 第6期

目次

文献综述

- 封面文章: 脱落酸信号途径在调控植物抗虫反应中的作用与机理 郭景然 娄永根 (1259)
我国大豆农药产品登记现状及存在问题与展望 杨园园 李凯楠 石伟山 陈长军 叶文武 王源超 (1268)
树蜂科昆虫信息化学物质研究进展 贾若峰 陆鹏飞 乔海莉 (1279)

研究论文

- 浙江省不同水稻亚种上稻瘟病菌种群分布及生理小种组成 郝中娜 邱海萍 毛雪琴 柴荣耀 张震 王艳丽 王教瑜 (1296)
不同遗传变异下稻曲病菌的生物学特性及对杀菌剂的敏感性分析 方安菲 杨雯钰 张世芸 王林栋 张瑞璇 杨军 (1306)
小豆 *VaWRKY70* 基因克隆及其抗锈病功能的验证 姚砚文 孙伟娜 丁欣 殷丽华 柯希望 左豫虎 (1317)
北京市房山区葡萄白腐病原菌鉴定及快速产孢培养基优化 白清圆 陈德志 何诗颖 王颖 陈旭君 张宗英 (1327)
棘孢木霉菌与枯草芽胞杆菌共培养的最适碳源及其促进机理 郭富强 彭治鑫 李清钰 张成省 郭亚利 朱迪 张维 苟剑渝 赵福彬 高贵 赵栋霖 (1335)
立枯丝核菌融合群 AG-5 生防菌株筛选、鉴定及其防治效果 张贵森 王勇 史晓晶 赵劲宇 刁红亮 马瑞燕 (1347)
棘孢木霉菌与枯草芽胞杆菌共培养菌液对烟草黑胥病及根际微生态的影响 李淑琪 张希芬 韩小斌 苟剑渝 田维强 赵栋霖 张成省 (1359)
云南省苹果褐座壳菌分布及其对杀菌剂的敏感性 罗强 莫艳芳 张义杰 施竹凤 陈齐斌 杨佩文 (1373)
基于 MaxEnt 模型预测油菜茎基溃疡病菌在我国的潜在地理分布 顾昕敏 王俊 田艳丽 胡白石 (1383)
龟纹瓢虫视蛋白基因 *pj-lw* 和 *pj-uv1* 的克隆及表达谱分析 葛亚菲 万岩然 胡雪娇 董丽萍 张煜人 王亚超 范凡 魏国树 (1393)
普通大蓟马复眼结构、趋光行为及视蛋白基因表达规律 宁恒亨 王朝政 蒿文勇 金海峰 李芬 吴少英 (1403)
锈色粒肩天牛化学感受基因鉴定与分析 周敏 梁志 郑永鑫 顾天滋 张胜男 张龙娃 (1413)
黄淮海麦区小麦品种苗期与成株期对蚜虫抗性综合鉴定 刘晓蓓 张雨濛 Francis Frédéric 程雨蒙 张勇 陈巨莲 (1427)
 α -茄碱对马铃薯块茎蛾生长发育及代谢解毒的影响 闫寒 董文博 高玉林 侯清芳 周钰佳 陈昱儒 刘明月 李芬 吴少英 (1438)
水稻二氢吡啶二羧酸还原酶 OsDHDPR 的抗虫功能分析 陈林 吕静 蒯鹏 娄永根 (1449)
球孢白僵菌和金龟子绿僵菌与四种药剂混配使用对棉蚜的毒力 张宇 刘冰 张金林 陆宴辉 (1457)
黏质沙雷氏菌分离鉴定及对桃小食心虫的致病性 何佳美 张怀江 孙丽娜 闫文涛 岳强 窦术英 赵毅渊 李汪辣子 仇贵生 (1466)
景观组成异质性对稻田节肢动物功能群数量和多样性影响的尺度效应 夏志想 李金花 杨泉峰 蔡笃程 郑华 (1476)
基于 MaxEnt 模型的柳脊虎天牛及其寄主植物潜在适生区预测 张嘉敏 李玉春 王霞 巴依苏拉 鲍婉婷 郝恩华 陆鹏飞 程业森 (1484)
松墨天牛在山西省的潜在地理分布和扩张风险分析 范世明 张楠 王森 刘磊 崔浩 刘燕 崔绍朋 张志伟 高瑞贺 (1496)
基于 MaxEnt 模型的双条杉天牛全球适生区预测及分析 孙漂 李涵 郝恩华 陆鹏飞 乔海莉 (1506)
基于 MaxEnt 模型预测茶方胸小蠹在中国的潜在适生区 郑晓毅 王钦召 田语卿 陈心韵 刘兴平 (1518)

研究简报

- 补充营养对小菜蛾成虫寿命、生殖和能量物质的影响 潘秦剑 苏律鸣 沈俊宇 聂泽香 刘同先 (1531)
基于线粒体 *COI* 基因及形态特征的削尾足距小蠹鉴定 易显荣 魏姿涵 赵鹏 朱佳宜 赵碧英 徐志美 刘小侠 (1533)

JOURNAL OF PLANT PROTECTION

2024 Vol. 51 No. 6

CONTENTS

Reviews

- Role of the abscisic acid-signaling pathway in plant defenses against insect herbivores and the underlying mechanisms Guo Jingran, et al. (1259)
- Present situation, existing problems, and prospects of soybean pesticide product registration in China Yang Yuanyuan, et al. (1268)
- Advances in the studies on semiochemicals of family Siricidae Jia Ruofeng, et al. (1279)

Research reports

- Population distribution and physiologic race composition of rice blast fungus *Magnaporthe grisea* isolates on different rice subspecies in Zhejiang Province Hao Zhongna, et al. (1296)
- Biological characteristics of the rice false smut pathogen *Ustilagoideia virens* with different genetic variations and their sensitivities to fungicides Fang Anfei, et al. (1306)
- Cloning and functional verification for rust resistance of the *VaWRKY70* gene in adzuki bean Yao Yanwen, et al. (1317)
- Identification of the pathogen causing grape white rot in Fangshan District, Beijing, and preparation of a rapid sporulation medium Bai Qingyuan, et al. (1327)
- Optimal carbon source for co-culture of *Trichoderma asperellum* HG1 and *Bacillus subtilis* Tpb55 and its promoting mechanisms Guo Fuqiang, et al. (1335)
- Screening, characterization, and control efficacy of biocontrol strains against *Rhizoctonia solani* AG-5 Zhang Guisen, et al. (1347)
- Biocontrol potential and rhizospheric microecological effects of co-cultivation of *Trichoderma aspinosum* and *Bacillus subtilis* against tobacco black shank Li Shuqi, et al. (1359)
- Distribution of white root rot pathogen *Rosellinia necatrix* in Yunnan Province and its sensitivity to fungicides Luo Qiang, et al. (1373)
- Prediction of the potential geographical distribution of fungal pathogen *Leptosphaeria maculans* in China based on MaxEnt model Gu Xinmin, et al. (1383)
- Molecular cloning and expression profiling of opsin genes *pj-lw* and *pj-uv1* in the ladybird *Propylea japonica* Ge Yafei, et al. (1393)
- Structure of Asian bean thrips *Megalurothrips usitatus* compound eye, phototaxis behavior and expression regularity of opsin gene Ning Hengheng, et al. (1403)
- Identification and analysis of chemosensory genes in rusty-spotted longhorn beetle *Apriona swainsoni* (Coleoptera: Cerambycidae) Zhou Min, et al. (1413)
- Comprehensive aphid resistance evaluation of wheat varieties at seedling and adult stages in Huang-Huai-Hai region of China Liu Xiaobei, et al. (1427)
- Effects of α -solanine on growth, development and metabolic detoxification of potato tuber moth *Phthorimaea operculella* Yan Han, et al. (1438)
- Functional analysis of the *Oryza sativa* dihydrodipicolinate reductase in rice resistance against insect pests Chen Lin, et al. (1449)
- Toxic efficiency of biocontrol fungi *Beauveria bassiana* and *Metarhizium anisopliae* jointly with four insecticides on controlling cotton aphid *Aphis gossypii* Zhang Yu, et al. (1457)
- Isolation and identification of *Serratia marcescens* and analysis of pathogenicity against peach fruit moth *Carpocapsa sasakii* He Jiamei, et al. (1466)
- Scale effect of landscape compositional heterogeneity on the abundances and diversity of arthropod functional groups in early paddy fields Xia Zhixiang, et al. (1476)
- Prediction of the potential suitable zone of Namangan longhorn beetle *Xylotrechus namanganensis* and its host plant based on the MaxEnt model Zhang Jiamin, et al. (1484)
- Analysis of potential geographical distribution and expansion risk of Japanese pine sawyer beetle *Monochamus alternatus* in Shanxi Province Fan Shiming, et al. (1496)
- Prediction and analysis of global suitability of juniper bark borer *Semanotus bifasciatus* based on MaxEnt model Sun Piao, et al. (1506)
- Prediction of potential suitable of tea shot-hole borer *Euwallacea fornicatus* in China based on MaxEnt model Zheng Xiaoyi, et al. (1518)

Notes

- Effect of supplemental nutrition on adults' lifespan, reproduction and energy components of diamondback moth *Plutella xylostella* Pan Qinjian, et al. (1531)
- Identification of camphor shoot borer *Xylosandrus mutilatus* based on the mitochondrial *COI* gene and morphological characteristics Yi Xianrong, et al. (1533)